
  

  

 
 
 

ACTA NÚM. 9/2019 DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA 
PEL PLE MUNICIPAL EN DATA 19 DE SETEMBRE DE 2019 

 
 
A la Casa Consistorial de la Vila de CARDONA, essent les 19,00 hores del dia 
19 de setembre de 2019, es reuneix el Ple de l'Ajuntament, en sessió 
extraordinària, sota la Presidència de l'Il·lm. Alcalde-President, SR. 
FERRAN ESTRUCH I TORRENTS, amb l’assistència dels Regidors que a 
continuació s’indiquen: 
 

SR. JOAN HERNANDEZ MOSCOSO 
SRA. ROSER MONTORIOL VILAJOSANA 
SR. SALVADOR CAMPOS DAM 
SRA. ANNA MARIA SALA VILLARÓ 
SRA. LLUISA ALISTE SANCHEZ 
SR. JOSEP MALAGARRIGA AUGUETS 
SR. FERRAN VERDEJO VICENTE 
SR. JORDI CASAS PONS 
SR. JOAN JANÉ SARDANS 
SRA. MONICA SALA ESQUIUS   

 
Assistits per mi, la sotasignant Secretaria-Interventora accidental de la 
Corporació,  Sra. Brígida Manau i Vila. 
 
 
El president obre l'acte i s'entra a conèixer els assumptes inclosos a l'ordre 
del dia, recaient sobre aquests assumptes, els acords que a continuació es 
relacionen: 
 
 
 
A.- PART RESOLUTIVA 
 
 
 
1.- ALCALDIA-PRESIDÈNCIA.- 
 
 
1.1.- ALCALDIA.- 
 
1.1.1.- APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES SESSIONS ANTERIORS: 
PLE EXTRAORDINARI CELEBRAT EL DIA 15 DE JUNY DE 2019 
(CONSTITUCIÓ DE NOU AJUNTAMENT) I PLE EXTRAORDINARI DEL 
DIA 4 DE JULIOL DE 2019 (CARTIPAS MUNICIPAL). 
 
Examinades les actes de les sessions anteriors següents: Ple extraordinari 
del dia 15 de juny de 2019 (Constitució del nou Ajuntament) i Ple 



  

  

extraordinari del dia 4 de juliol de 2019 (cartipàs municipal), s'aproven per 
unanimitat dels 11 regidors presents que composen la Corporació. 
 
 
Intervencions: 
 
La Presidència dóna la paraula als grups municipals, els quals no 
intervenen. 
 
 
 
1.1.2.- EXPEDIENT 774/2019. DICTAMEN RELATIU AL 
NOMENAMENT DE JUTGESSA DE PAU SUPLENT PEL JUTJAT DE PAU 
DE CARDONA. 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen, següent: 
 
“En data 10 d’abril de 2019 la Secretaria del Govern del Tribunal Superior 
de Justícia de Catalunya va comunicar a l’Ajuntament de Cardona la 
necessitat de procedir a efectuar la convocatòria per nomenar Jutge/essa de 
Pau, titular i suplent com a conseqüència de la defunció del Jutge de Pau 
titular del Jutjat de Pau de Cardona. 
  
En data 2 de maig de 2019, el Ple de l’Ajuntament va acordar incoar 
expedient dirigit a cobrir el càrrec de Jutge/essa de Pau de Cardona, titular i 
suplent, mitjançant convocatòria pública, que es va publicar en el Butlletí 
Oficial de la Província de data 27 de maig de 2019. 
  
El Ple de la corporació, en sessió extraordinària celebrada el dia 4 de juliol 
de 2019 va acordar per majoria absoluta: 
  

• Nomenar a la Sra. Úrsula Alcaraz Sala, amb DNI. núm. 39388273Z, 
veïna de Cardona, domiciliada al Carrer Rodes, núm. 51, 2n. 1ª, 
Jutgessa de Pau titular del municipi de Cardona. 

• Nomenar al Sr. Francisco Ruiz Cantero, amb DNI. núm. 39349749S, 
veí de Cardona, domiciliat a la Ctra. Del Miracle, 53, baixos 2n., Jutge 
de Pau suplent del municipi de Cardona. 

  
En data 5 de juliol de 2019 el Sr. Francisco Ruiz Cantero va presentar un 
escrit al registre general de l’Ajuntament renunciant al seu nomenament 
com a Jutge de Pau suplent. 
  
Atesa la necessitat de cobrir el càrrec de Jutge/essa de Pau suplent de 
Cardona, es va consultar el procediment a seguir en aquest supòsit, 
resultant que es pot procedir a la designació directa, per acord del Ple, en 
cas que alguna altra persona que compleixi els requisits estigui interessada 
en cobrir el càrrec i donat que es va efectuar la corresponent convocatòria 
pública d’aquest procés per cobrir els càrrecs de Jutge/essa de Pau titular i 
suplent. 
  



  

  

En data 2 de setembre de 2019, la Sra. Anna Maria Sánchez Argerich ha 
presentat sol·licitud de nomenament com a Jutgessa de Pau suplent de 
Cardona, acompanyada del currículum vitae i del DNI, assabentada de la 
renuncia presentada per la persona nomenada om a Jutge de Pau suplent 
de Cardona per acord del Ple de data 4 de juliol de 2019. 
  
De conformitat amb el que disposen els articles 4, 5, 6 i 7 del Reglament 
3/1995, de 7 de juny, dels Jutges de Pau, que regula el procediment a 
seguir, i l’article 303 de la Llei Orgànica del Poder Judicial, aquesta 
candidata reuneix els requisits legals exigits. 
  
  
Aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe favorable de la Comissió 
informativa corresponent, proposa al Ple de la Corporació, l’adopció dels 
següents  
 

ACORDS: 
  
Primer.- Nomenar a la Sra. ANNA MARIA SÁNCHEZ ARGERICH, amb DNI. 
núm. 78151011R, veïna de Cardona, domiciliada a la Carretera del Miracle 
número 55 3r 4a, Jutgessa de Pau suplent del municipi de Cardona. 
  
Segon.- Traslladar el present acord i la documentació pertinent a la 
Secretaria del Govern del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, a 
través del Jutge de Primera Instància Degà d’aquest partit judicial; de 
conformitat amb el que preveu l’article 101.3 de la Llei Orgànica del Poder 
Judicial i l’article 7 del Reglament 3/1995, de 7 de juny, dels Jutges de Pau.” 
 
 
Intervencions: 
 
La Presidència dóna la paraula als Grups Municipals. 
 
El Sr. Ferran Verdejo, portaveu del Grup municipal del PSC, demana si 
davant la renúncia de la persona nomenada en l'anterior ple com a jutge 
suplent era obligatori procedir a efectuar la designació directa de la persona 
que ha manifestat el seu interès en ocupar el càrrec o bé era opcional optar 
per aquesta via o fer una nova convocatòria pública. 
 
La Secretària que subscriu explica que davant la renúncia presentada per 
part de la persona nomenada com a jutge suplent es va consultar al 
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya com procedir, en tant que 
l'ajuntament no disposava de precedents en aquest sentit. I la resposta va 
ser que donat que la convocatòria pública s'havia fet en aquell mateix 
exercici i per als mateixos càrrecs, es podia procedir a la designació directa 
si hi havia una persona interessada que complís els requisits establerts per 
tal de desenvolupar aquest càrrec de jutge/essa suplent, davant la 
necessitat de que no quedi vacant. 
 
 



  

  

 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el Dictamen a votació, que s’aprova per set vots a 
favor del Grup Municipal d’ERC (7), quatre abstencions, del Grup Municipal 
del PSC (2) i del Grup Municipal de Junts per Cardona (2).  
 
 
 
1.1.3.- EXPEDIENT 1508/2019. DICTAMEN RELATIU A L'APROVACIÓ 
DEL COMPTE GENERAL DEL PRESSUPOST DE L'EXERCICI 2018. 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen, següent: 
 
“Sobre l’aprovació del compte general del pressupost de l’exercici 
2018. 
   
Primer.- Atès que el compte general corresponent a l’exercici 2018, rendit 
per l’Alcalde i format per la Intervenció, ha estat informat favorablement 
per la comissió especial de comptes en sessió de data 23 de juliol de 2019. 
 
Segon.- Atès que d’acord amb l’article 212.3 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la llei de les 
hisendes locals, s’ha exposat al públic juntament amb els seus justificants i 
l’informe de l’esmentada comissió, mitjançant anunci publicat al tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament i al Butlletí Oficial de la Província, en data 31 de 
juliol de 2019. 
  
Tercer.- Atès que durant el període d’exposició no s’ha presentat cap 
reclamació, objecció o observació. 
  
Quart.- Atès que per la formació del compte general s’han tingut en compte 
els articles 208 i següents del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, 
pel qual s’aprova el text refós de la llei de les hisendes locals i les regles 47 
i 48 de l’Ordre HAP/1781/2013, de 20 de setembre, per la qual s’aprova la 
Instrucció del model normal de comptabilitat local. 
  
Cinquè.- Atès que la competència per a aprovar el compte general de 
l’Ajuntament és del Ple de la corporació i que requereix el vot favorable de 
la majoria simple dels membres presents, d’acord amb el què disposen els 
articles 22.2.e) i 47.1 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les 
bases de règim local i els articles 52.2 f) i 114.1 del Reial Decret Legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya. 
  
 
L'Alcalde-President, previ informe de la comissió informativa, proposa al Ple 
de la corporació, l'adopció dels següents 
  

ACORDS 



  

  

  
Primer.- Aprovar el compte general del pressupost de l’exercici 2018, 
integrat pels comptes, estats anuals i documentació que estableix la 
Instrucció de comptabilitat per a l’administració local. 
  
Segon.- Retre el compte general aprovat i tota la documentació que 
l’integra a la fiscalització dels òrgans de control externs (Tribunal de 
Comptes i Sindicatura de Comptes de Catalunya), segons preveuen els 
articles 212.5 i 223 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s’aprova el text refós de la llei reguladora de les hisendes locals.” 
  
 
Intervencions: 
 
La Regidora delegada d’Hisenda Sra. Anna Maria Sala, explica que el que es 
proposa aprovar és el Compte General de l'Ajuntament, després de que fos 
aprovat inicialment per la Comissió Informativa Permanent i Especial de 
Comptes. Un cop transcorregut el termini d’exposició pública de 15 dies més 
8, al no haver-hi reclamacions ni al·legacions, es procedeix a la seva 
aprovació definitiva i, posteriorment, s'enviarà a la Sindicatura de Comptes, 
tal i com està establert legalment. 
 
 
La Presidència dóna la paraula als grups municipals, els quals no 
intervenen. 
 
 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el Dictamen a votació, que s’aprova per set vots a 
favor del Grup Municipal d’ERC (7), quatre abstencions, del Grup Municipal 
del PSC (2) i del Grup Municipal de Junts per Cardona (2).  
 
 
 
1.1.4.- EXPEDIENT 1610/2019. DICTAMEN RELATIU A L'APROVACIÓ 
DELS INCREMENTS RETRIBUTIUS AL PERSONAL MUNICIPAL PER A 
L'EXERCICI 2019. 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen, següent: 
 
“Aprovació dels increments retributius al personal municipal per a 
l’exercici 2019. 
 
Primer.- Atès que l’article 3.Dos del Reial Decret Llei 24/2018, de 21 de 
desembre, pel que s’aproven mesures urgents en matèria de retribucions en 
l’àmbit del sector públic, disposa que, per l’any 2019, les retribucions del 
personal al servei del sector públic no podran experimentar un increment 
global superior a l’2,25% respecte a les vigents a 31 de desembre de 2018, 
en termes d’homogeneïtat per als dos períodes de la comparació, tant pel 



  

  

que fa a efectius de personal com a la seva antiguitat. 
 
Segon.- Atès que addicionalment, si l’increment del Producte Interior Brut 
(PIB) a preus constants del 2018 arribés o superés el 2,5% s’afegiria, amb 
efectes d’1 de juliol de 2019, un altre 0,25% d’increment salarial. Aquest 
increment ha estat aprovat per acord del Consell de Ministres de data 21 de 
juny de 2019. 
 
 
L'Alcalde-President, previ informe de la Comissió informativa, proposa al Ple 
de la Corporació, l'adopció del següent 
 

ACORD 
 

Primer.- Aprovar l’increment addicional previst en el Reial Decret Llei 
24/2018, de 21 de desembre, pel que s’aproven mesures urgents en 
matèria de retribucions en l’àmbit del sector públic, del 0,25% de les 
retribucions del personal municipal, des de l’1 de juliol de 2019. 
 
Segon.- Comunicar dit acord als representants dels treballadors i publicar-
lo al Portal de transparència.” 
 
 
Intervencions: 
 
L'Alcalde explica que el que es planteja aprovar és l'increment retributiu per 
al personal municipal, amb efectes d'aplicació a juliol de 2019, i que és del 
0,25%, tal i com es va comentar amb els representants dels treballadors i 
segons previsions de la Llei General de Pressupostos de l'Estat. 
 
 
La Presidència dóna la paraula als grups municipals, els quals no 
intervenen. 
 
 
Votació: 
 
La presidència sotmet el dictamen a votació, el qual s’aprova per unanimitat 
dels 11 membres que composen la corporació. 
 
 
 
1.1.5.- EXPEDIENT 1619/2019. DICTAMEN RELATIU A LA 
SOL·LICITUD D'ALTA DEL SERVEI E-NOTUM DINS EL CONSORCI 
D'ADMINISTRACIÓ OBERTA DE CATALUNYA (AOC). 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen, següent: 
 
“Atès que la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment administratiu 
comú de les administracions publiques, és una reforma de la Llei 30/1992, 



  

  

destinada sobretot a impulsar la tramitació electrònica del procediment 
administratiu i a superar la tramitació en paper.  
 
Atès que el servei E-Notum del Consorci d’Administració Oberta de 
Catalunya, permet realitzar notificacions d’actes administratius i 
comunicacions per mitjans electrònics (correu electrònic i/o SMS), amb 
totes les garanties jurídiques que estableix la normativa vigent.  
 
Atès que l’ajuntament ja compta amb una seu electrònica i realitza 
notificacions electròniques i ara es vol adherir al servei E-Notum del Consoci 
Administració Oberta de Catalunya.  
 
 
Aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe favorable de la Comissió 
informativa, proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents  
 

ACORDS: 
 
Primer.- Sol·licitar l’alta del servei E-Notum del Consorci Administració 
Oberta de Catalunya, per donar compliment a la Llei 39/2015, d’1 
d’octubre, del procediment administratiu comú de les administracions 
publiques  
 
Segon.- Nomenar la Sra. Brígida Manau Vila, Secretària Interventora 
accidental d’aquest ajuntament, responsable del servei als efectes oportuns.  
 
Tercer.- Fer les gestions oportunes davant el Consorci d’Administració 
Oberta de Catalunya per donar compliment als anterior acords.” 
 
 
Intervencions: 
 
La Secretària explica que el que es planteja és donar d'alta l'Ajuntament en 
el servei E-Notum que gestiona el Consorci AOC, per tal de poder afegir 
aquest sistema de notificació electrònica al que actualment ja disposa 
l'Ajuntament a través del programari Gestiona. 
 
 
La Presidència dóna la paraula als grups municipals, els quals no 
intervenen. 
 
 
Votació: 
 
La presidència sotmet el dictamen a votació, el qual s’aprova per unanimitat 
dels 11 membres que composen la corporació. 
 
 
 
 



  

  

1.1.6.- EXPEDIENT 1495/2019. DICTAMEN RELATIU A LA 
DESIGNACIÓ DE REPRESENTANT MUNICIPAL AL CONSORCI DEL 
BAGES PER A LA GESTIÓ DE RESIDUS. 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen, següent: 
 
“Per acord de la Junta de Govern Local, en sessió celebrada el dia 6 de 
novembre de 2018, es va adoptar l’acord de nomenament de la Sra. Anna 
Maria Sala Villaró, regidora delegada de Medi Ambient de l’Ajuntament de 
Cardona, com a representat d’aquest ajuntament al Consorci del Bages per 
a la Gestió de Residus.  
 
En data 15 de juny de 2019 va quedar constituïda la nova Corporació 
Municipal, com a resultat de les eleccions locals celebrades el diumenge dia 
26 de maig de 2019.  
 
Per resolució de l’Alcaldia-presidència número 231/2019, de data 28 de juny 
de 2019, publicada en el BOPB de data 19 de juliol de 2019, es va aprovar 
la delegació de competències en favor dels regidors/es, nomenant Regidora-
delegada de Medi Ambient a la Sra. Anna Maria Sala Villaró.  
 
Atesa la petició del Consorci del Bages per a la Gestió de Residus de 
nomenament de representant de l’Ajuntament de Cardona al Consell plenari 
del Consorci del Bages per a la Gestió de Residus.  
 
 
Aquesta Alcaldia-Presidència, proposa al Ple de la Corporació, l’adopció dels 
següents  
 

ACORDS 
 
Primer.- Nomenar a la Sra. Anna Maria Sala Villaró, regidora delegada de 
Medi Ambient, com a representant de l’Ajuntament de Cardona al Consell 
plenari del Consorci del Bages per a la Gestió de Residus.  
 
Segon.- Notificar l’anterior acord al Consorci del Bages per a la Gestió de 
Residus.  
 
Tercer.- Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província a l'efecte 
del seu general coneixement. Així mateix estarà a disposició dels interessats 
a la seu electrònica de l'Ajuntament (http://eadministració.cardona,cat).” 
 
 
Intervencions: 
 
La Secretària explica que l'Ajuntament de Cardona forma part del Consorci 
del Bages per a la Gestió de Residus i  en tant que en data 15 de juny de 
2019 va quedar constituïda la nova corporació municipal, procedeix 
designar la persona que representarà l'Ajuntament en el plenari d'aquest 
ens. 



  

  

 
La Presidència dóna la paraula als Grups Municipals. 
 
 
El Sr. Joan Jané, portaveu del grup municipal Junts per Cardona recorda 
que, tal i com va dir en el ple de cartipàs, tots els regidors del consistori 
estan disposats a participar i treballar per la millora del municipi, i que es 
pot avançar molt més amb el treball d'onze que de set regidors/es. De 
manera que de la mateixa manera que se'ls va convocar amb l'empresa 
assessora en matèria de gestió de residus per abordar el canvi de model 
vers el porta a porta, també agrairien que se'ls tingués en compte en les 
reunions que es convoquin en aquesta matèria i que es considerin 
importants. 
 
 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el Dictamen a votació, que s’aprova per nou vots a 
favor del Grup Municipal d’ERC (7) i del Grup Municipal de Junts per 
Cardona (2), i dues abstencions, del Grup Municipal del PSC (2).  
 
 
 
1.1.7.- EXPEDIENT 2104/2017. DICTAMEN RELATIU A L'APROVACIÓ 
DEFINITIVA DEL TEXT REFÓS DEL PLA DE MILLORA URBANA 01 
FONTELLAS. 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen, següent: 
 
“Atès que l’Ajuntament per decret de l’alcaldia núm. 145/2018 de data 15 
de juny de 2018, va aprovar inicialment el Pla de Millora Urbana 01 
Fontellas i l’informe de sostenibilitat ambiental, que complementa i 
desenvolupa el Pla d'Ordenació de Municipal, promogut a iniciativa de la 
Junta de Compensació Provisional del Pla de Millora Urbana PMU-01 
Fontellas. 
 
Atès que l’esmentat projecte va estar sotmès a exposició pública, durant el 
període comprès, entre el dia 26 de juny i el 6 d’agost de 2018. 
 
Atès que durant el esmentat termini, va ser presentada una al·legació pels 
Srs. Ramon Juberó Palà, Iluminada Llordella Caellas i Joan Segura Artero, 
propietaris de terrenys situats dins l’àmbit del Pla de Millora Urbana PMU-01 
Fontellas, a la qual sol·licitaven la anul·lació i deixar sense efecte la 
tramitació de l’esmentat Pla. 
 
Atès que durant el període d’informació pública es van sol·licitar els 
informes sectorials dels organismes competents. 
 
Atesos els informes tècnic i jurídic que consten a l’expedient, en relació a la 
correcte incorporació al text refós del Pla de Millora Urbana presentat per la 



  

  

seva aprovació definitiva, de les prescripcions establertes als informes 
sectorials així com la proposta de desestimació de l’al·legació presentada. 
 
Atès que les modificacions introduïdes en el document aprovat inicialment 
no constitueixen canvis substancials. 
 
Vist el que disposen els articles 81.1 i 88 del Text Refós de la Llei 
d’Urbanisme, aprovat pel Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost i en relació 
amb els articles 22.2.c) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril Reguladora de les 
Bases de Règim Local, i 52.2.c) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
del Text refós de la Llei municipal de règim local de Catalunya. 
 
 
Aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe de la Comissió Informativa 
corresponent, proposa al Ple de la Corporació l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

Primer.- Desestimar l’al·legació presentada pels Srs. Ramon Juberó Palà, 
Iluminada Llordella Caellas i Joan Segura Artero, dins del període 
d’informació pública posterior a l’aprovació inicial del Pla de Millora Urbana 
01 Fontellas, basant-se en els informes tècnic i jurídic que consten en 
l'expedient, i que serà degudament notificat als interessats. 
 
Segon.- Aprovar definitivament el text refós del Pla de Millora Urbana 01 
Fontellas i el document ambiental estratègic, que complementa i 
desenvolupa el Pla d'Ordenació de Municipal, promogut a iniciativa de la 
Junta de Compensació Provisional del Pla de Millora Urbana PMU-01 
Fontellas, amb la incorporació de les prescripcions proposades pels informes 
sectorials. 
 
Tercer.- Traslladar aquests acords i trametre el projecte del text refós del 
Pla de Millora Urbana 01 Fontellas i el document ambiental estratègic 
aprovats definitivament, a la Comissió Territorial d’Urbanisme de la 
Catalunya Central als efectes escaients, per la seva posterior publicació.” 
 
 
Intervencions: 
 
El tinent d'alcalde delegat d'Urbanisme explica el dictamen i diu que es 
tracta de l'aprovació d’un dels plans de millora inclosos a l’actual POUM 
aprovat l’any 2015. Desitjaria que es poguessin desenvolupar tots els plans 
previstos, de manera que celebra que es sotmeti aquest PMU a aprovació i 
comenta que aviat també hauria d'aprovar-se definitivament el de Folch-
Madoz, així com les millores al costat del carrer de la Generalitat i el Pla 
d’Actuació del Polígon La Cort II. Espera que amb el desenvolupament 
d'aquests sectors es posin a disposició més espais per tal de poder construir 
a Cardona.  
 
Considera que aquesta actuació a Fontellas, a La Coromina, és positiva 



  

  

donat que es tracta d’una zona especialment castigada i despoblada que ara 
veurà augmentat el terreny urbà edificable en una zona de gairebé 2 Ha. 
S’hi poden projectar fins a 65 nous habitatges, que serien 17 cases en filera 
i 14 cases aïllades, amb possibilitat d’aparellar-les, i tres blocs de pisos, 
amb un màxim de 34 habitatges. Un 30% d’aquests possibles habitatges 
seran de Protecció Oficial, amb 2.231 m2 de zones verdes (11% del total, 
aproximadament) i 1.800 m2 d’equipaments municipals. A més, els vials 
previstos al Pla de Millora. 
 
 
La Presidència dóna la paraula als Grups Municipals. 
 
 
El Sr. Joan Jané, portaveu Grup Municipal de Junts per Cardona es 
manifesta totalment d’acord amb el pla de millora. Creuen que La Coromina 
és el millor espai per començar l’ampliació urbanística del municipi, donada 
la seva proximitat amb els eixos de comunicació. Demanen que, des de 
l’Ajuntament, s’insisteixi als tècnics en la necessitat d’agilitzar al màxim el 
projecte per poder tenir habitatges disponibles quan abans millor. 
 
 
El Sr. Ferran Verdejo, portaveu del Grup Municipal del PSC diu que també 
estan d’acord en que es tracta d’un punt important on actuar i que cal 
fomentar el desenvolupament urbanístic de la zona. Però, tot i que entenen 
que per qüestions d’agilitat es vulgui aprovar definitivament el Pla en aquest 
Ple, pensen que hauria estat preferible esperar a comptar amb la sentència 
del tribunal contenciós administratiu, per actuar amb major prudència. 
 
 
El Sr. Joan Hernández diu que es va valorar esperar a la resolució judicial 
del procediment contenciós, però que l'advocat de l'ajuntament encarregat 
d'aquest mateix procés va recomanar procedir a continuar amb la 
tramitació, donat que no sabia quan temps trigaria a dictar-se la sentència, 
i per no generar indefensió als impulsors del Pla. 
 
 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el Dictamen a votació, que s’aprova per nou vots a 
favor del Grup Municipal d’ERC (7) i del Grup Municipal de Junts per 
Cardona (2), i dues abstencions, del Grup Municipal del PSC (2).  
 
 
 
 
 
 
 
 
 



  

  

B.- ACTIVITAT DE CONTROL 
 
 
 
2.- ALCALDIA-PRESIDÈNCIA.- 
 
 
2.1.- ALCALDIA. 
 
2.1.1.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L'ALCALDIA DEL NÚM. 
0116 AL NÚM. 0145 DE 2019 (MANDAT ANTERIOR). 
 
El Ple de la Corporació es dóna per assabentat dels Decrets de l'Alcaldia 
núm. 0116 al núm. 0145 del 2019 (Mandat anterior) dictats per l'Alcaldia-
Presidència: Art. 22.2.a) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, i que figuren al 
Llibre de Decrets. 
 
 
Intervencions: 
 
La Presidència dóna la paraula als grups municipals, els quals no 
intervenen. 
 
 
 
2.1.2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L'ALCALDIA DEL NÚM. 
0146 AL NÚM. 0197 DE 2019 (EN FUNCIONS). 
 
El Ple de la Corporació es dóna per assabentat dels Decrets de l'Alcaldia 
núm. 0146 al núm. 0197 del 2019 (en funcions) dictats per l'Alcaldia-
Presidència: Art. 22.2.a) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, i que figuren al 
Llibre de Decrets. 
 
 
Intervencions: 
 
La Presidència dóna la paraula als grups municipals, els quals no 
intervenen. 
 
 
 
2.1.3.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L'ALCALDIA DEL NÚM. 
0198 AL NÚM. 0353 DE 2019. 
 
El Ple de la Corporació es dóna per assabentat dels Decrets de l'Alcaldia 
núm. 0198 al núm. 0353 del 2019 dictats per l'Alcaldia-Presidència: Art. 
22.2.a) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, i que figuren al Llibre de Decrets. 
 
 
Intervencions: 



  

  

 
La Presidència dóna la paraula als grups municipals. 
 
El Sr. Joan Jané, portaveu del Grup municipal de Junts per Cardona 
pregunta pels problemes existents amb l’empresa GICSA, i que es 
reflecteixen en el decret 267/2019 (on s’estableixen terminis per solventar 
els problemes existents al camp de vida activa) i els números 216 i 
352/2019, relatius al contenciós interposat per GICSA contra l'ajuntament 
de Cardona pel projecte de consolidació estructural del Cine Modern.  
 
La Secretària que subscriu explica que l'ajuntament té dos problemes 
importants amb l'empresa GICSA: un derivat de les deficiències d'obra 
existents al camp de vida activa i l'altre en relació al tancament econòmic 
de les obres de consolidació estructural del Cine Modern. 

 
En el cas de l'auditori, l'empresa ha presentat la demanda contra 
l'Ajuntament en tant que consideren que les obres van tenir un major cost 
al previst i on es reclama tancar l'obra per un import superior al que 
defensa la direcció de l'obra.  Concretament, l’empresa reclama un import 
superior als 60.000 euros en concepte d'increment del cost d’obra i 
d'interessos de demora, mentre la direcció facultativa planteja una 
modificació per increment de cost de poc més de 7.000 euros.  
 
En el cas del camp de vida activa, l'Ajuntament reclama a l'empresa que 
solventi les deficiències existents, sobretot pel que respecta a les 
importants filtracions d'aigua existents a la zona de l'edifici de serveis, 
atorgant un termini a aquests efectes. L'obra del camp de vida activa està 
tancada però no recepcionada en la seva totalitat. S'han fet tres recepcions 
parcials i no s'ha recepcionat la urbanització, donat tots els defectes d'obra 
evidenciats, de manera que s'ha requerit a l'empresa que els solventés.  
 
L’empresa no hi està d’acord i presenten un recurs i un pericial, que ve a dir 
que no és un problema d’execució, sinó de projecte i de direcció d’obra. 
Se’ls requerirà que ho finalitzin en el termini que indiquin els serveis tècnics 
municipals i la direcció facultativa, que estan elaborant el corresponent 
informe. 
 
 
 
2.1.4.- DONAR COMPTE DE L'ACORD DE LA JGL DEL DIA 12.09.2019 
RELATIU A L’APROVACIÓ DE LA REVISIÓ ANUAL DEL PADRÓ 
MUNICIPAL D'HABITANTS A 1 DE GENER DE 2019. 
 
El Ple de la Corporació es dóna per assabentat de l'acord de la Junta de 
Govern Local del dia 12 de setembre de 2019 relatiu a l’aprovació de la 
revisió anual del Padró Municipal d’Habitants a 1 de gener de 2019, 
següent: 
 
"Finalitzades en aquest Ajuntament les operacions corresponents a la 
revisió anual del Padró Municipal d'Habitants, amb referència a l'1 de gener 



  

  

de 2019, cal aprovar la revisió esmentada i formalitzar les actuacions 
portades a terme durant l'exercici anterior. 
  
Vista la Resolució de 9 d'abril de 1997, de la Sots-secretaria del Ministeri 
d'Economia i Hisenda, per la qual es disposa la publicació de l'1 d'abril, de la 
presidenta de l'Institut Nacional d'Estadística, i del director general de 
Cooperació Territorial, per la qual es dicten instruccions tècniques als 
Ajuntaments sobre la gestió i revisió del padró municipal. (BOE núm. 87, 
d'11 d'abril de 1997). 
  
Atès el que disposa l'article 81 del Reglament de Població i Demarcació 
Territorial de les Entitats Locals, R.D. 2612/1996, de 20 de desembre. 
  
La competència relativa a l’aprovació del Padró Municipal d’Habitants i les 
seves rectificacions està atribuïda a la Junta de Govern Local en virtut de 
l’acord del Ple extraordinari del dia 4 de juliol de 2019. 
  
  
En conseqüència, aquesta Alcaldia-Presidència, proposa a la Junta de 
Govern Local, d’acord amb les atribucions conferides en virtut de l’acord del 
Ple extraordinari del dia 4 de juliol de 2019, l'adopció del següent 
  

ACORD 
  
Aprovar la revisió anual del Padró Municipal d'Habitants, amb 
referència a l'1 de gener de 2019, amb tota la documentació que 
comprèn, i formalitzar les actuacions portades a terme durant l'exercici 
anterior. 
  
El resum numèric de l'esmentada revisió anual dóna els resultats següents: 
  
POBLACIÓ DEL MUNICIPI  A 01-01-2019........ 4.636 habitants." 
 
 
Intervencions: 
 
L'alcalde explica que el padró segueix decreixent, tot i que aquesta 
disminució s’està estabilitzant i és menor que la registrada en anys 
anteriors. Les línies estratègiques de l’equip de govern passen per potenciar 
el desenvolupament local (empreses, indústries i promoció d'un nou 
polígon) i l'habitatge, per tal de poder consolidar i recuperar població. Des 
de 2018 s’han perdut 16 habitants. 
 
 
La Presidència dóna la paraula als grups municipals, els quals no 
intervenen. 
 
 
 
 



  

  

3.- ÀREA D’ATENCIÓ A LES PERSONES.- 
 
 
3.1.- REGIDORIA D’EDUCACIÓ.- 
 
3.1.1.- DONAR COMPTE DE L'ACORD DE LA JGL DEL DIA 27.08.2019 
RELATIU A L’AUTORITZACIÓ DE LES TARIFES PRESENTADES PER LA 
LLAR D’INFANTS MUNICIPAL ALIRET, PER AL CURS 2019-2020. 
 
El Ple de la Corporació es dóna per assabentat de l'acord de la Junta de 
Govern Local del dia 27 d’agost de 2019 relatiu a l’autorització de les tarifes 
presentades per la llar d’infants municipal aliret, per al curs 2019-2020, 
següent: 

 
"En data 27 de desembre de 2001, el Ple de la Corporació va adjudicar la 
gestió indirecta del Servei d'Escola Municipal de Llar d’Infants, mitjançant 
concert, a l’ESCOLA ALIRET SCCL. 
  
En data 23 d’agost de 2019 la Llar d’Infants Municipal ALIRET, ha presentat 
la proposta de preus pel curs 2019-2020. 
  
Atès el que disposa la clàusula 9 del Plec de Clàusules Administratives que 
regeix la prestació del Servei Públic Municipal de Llar d’Infants Municipal, 
relativa a les tarifes per a la prestació del servei. 
  
Vist l’informe favorable emès pel Secretari-Interventor d’aquest Ajuntament 
en data 23 d’agost de 2019. 
  
La competència relativa a l’aprovació i modificació del preus públics està 
atribuïda a la Junta de Govern Local en virtut de l’acord del Ple extraordinari 
del dia 4 de juliol de 2019. 
  
  
La Tinent d’Alcalde delegada d’Educació, proposa a la Junta de Govern Local  
l’adopció del següent 

  
ACORD 

  
AUTORITZAR les tarifes presentades per la Llar d’Infants Municipal 
ALIRET, a aplicar durant el curs 2019-2020, d'acord amb la clàusula 9 del 
Plec de Clàusules Administratives que regeix la prestació del Servei Públic 
Municipal de Llar d’Infants, que es relacionen a continuació: 
  

Concepte 
  

TARIFA 
2018-2019 

TARIFA 
2019-2020 

  
Matrícula alumnes anual  

  
45,00 € 

  
45,00 € 

  
Quota mensual 

  
122,00 € 

  
124,00 € 



  

  

Menjador: 
Dinar diari 

  
6,20 € 

  
6,20 € 

  
Material escola trimestral  

  
22,00 € 

  
22,00 € 

Les famílies que tinguin dos o més fills matriculats al centre, tindran un 
descompte d’un 10% en les quotes mensuals. 
 
 
Intervencions:  
 
La Secretària diu que el canvi que es planteja aprovar respecte a les 
anteriors tarifes és a la tarifa mensual, que passa de 122 euros per al curs 
2018-2019 a 124 euros per al curs 2019-2020. Les tarifes de matrícula, 
menjador i material queden igual que al curs anterior. 
 
 
La Presidència dóna la paraula als grups municipals, els quals no 
intervenen. 
 
 
 
 
C.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS.- 
 
No hi ha assumptes a tractar en aquest Punt. 
 
 
 
 
D.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
L’Alcalde dóna la paraula als Grups Municipals.  
 
Pel Grup municipal de JxCardona: 
 

1. El Sr. Joan Jané planteja una pregunta en matèria de Medi Ambient. 
Diu que se’ls va convocar a una reunió amb l'empresa que 
desenvolupa l’assessoria externa per avaluar el servei de recollida de 
residus “porta a porta”. Voldrien conèixer el cost del servei i saber si 
és inclòs a algun expedient per poder consultar-lo. També saber si 
s’establirà un cànon per aquesta empresa, i si en farà un seguiment o 
no. 

 
 

La Secretària explica que l'empresa que realitza l'assessorament per a la 
implantació del servei de recollida de residus porta a porta és Ambiens, que 
està contractada per mitjà d’un contracte menor de serveis i per un import 
d'uns 5.000 euros per portar a terme aquesta assistència i redactar el plec 
de prescripcions tècniques per a la contractació del servei. 
 



  

  

 
2. Pel que fa al cartipàs, el portaveu del grup de Junts per Cardona diu 

que es va aprovar que el seu grup tingués un membre al Comitè 
Local d’Emergència. Es ve d’un estiu en què hi ha hagut diverses 
activacions del Pla Alfa i de la Festa Major, entre d’altres. Creuen que 
seria interessant que se’ls expliqui fins on arriben les seves 
responsabilitats i com poden col·laborar en les funcions que els siguin 
pròpies. 

 
 
L'Alcalde diu que tindrà en compte la seva petició i que organitzarà una 
reunió conjunta amb el regidor de Protecció Civil, el de Seguretat Ciutadana 
i ell mateix. 
 
 

3. El Sr. Jané diu que fa ben poc s'ha produït la visita del Conseller 
d'Ensenyament, Hble. Sr. Bargalló. Demana si se li va transmetre la 
preocupació respecte la situació de Musicant. L'Ajuntament ha 
aprovat dues bestretes extraordinàries i els preocupa com s’afrontarà 
el tema. Per això demana a la regidora-delegada quin tipus de gestió 
s'està fent respecte l’Escola de Música, a part de considerar el 
finançament futur, i creuen que s’han de definir bé les condicions de 
la concessió, per tal de donar seguretat jurídica als treballadors. 

 
 
L’alcalde explica que l'Escola de Música va néixer fa 25 anys en unes 
determinades circumstàncies i ha arribat a assolir un nivell de primera,  tant 
pel que fa als docents com al número d’alumnes. El concert amb Musicant 
per part de l'Ajuntament es fa l'any 2005. L’Escola de Música es va 
considerar que era un servei que s’havia d’oferir, i així es va implantar, sota 
aquesta modalitat de gestió indirecta amb l’associació de mares dels 
alumnes. Al començament hi havia pocs alumnes i la Generalitat finançava 
l'escola amb una subvenció anual de gran quantia. El número d'alumnes ha 
anat augmentant i les subvencions de la Generalitat s'han vist molt 
reduïdes, de manera que l'ajuntament s'ha vist obligat a atorgar un major 
finançament pel servei. 
 
L’Ajuntament ha adoptat el compromís de treballar en un nou model segur 
jurídicament i sostenible econòmicament. Si hi hagués la possibilitat que 
l'entitat encarregada de la gestió pogués seguir sense obrir una nova 
licitació seria idoni. Però actualment aquesta opció no és possible 
jurídicament. Es treballarà conjuntament amb la Diputació en alternatives 
de gestió i de viabilitat econòmica (externalització o internalització), però 
serà difícil optar per aquesta segona opció donat el Pla d'ajust al que està 
sotmès l'Ajuntament de Cardona i la mateixa normativa en l'àmbit econòmic 
i financer. 
 
 
El Portaveu de de Junts per Cardona diu que l'aposta del seu grup seria per 
la remunicipalització del servei, donat que es tracta d’una entitat 



  

  

emblemàtica i un servei de referència. I queda a la seva disposició per 
ajudar a trobar solucions. 
 
 
L'alcalde opina que seria difícil optar per aquest model, en tant que 
implicaria augmentar la plantilla amb les vint-i-una persona que treballen a 
l'Escola de Música, de manera que caldrà estudiar altres models i opcions, 
tot i que sense descartar cap possibilitat. 
 
 
Pel Grup Municipal del PSC: 
 

1. El Sr. Ferran Verdejo pregunta per les illes de contenidors, sobretot 
tenint en compte el futur canvi de model de gestió de recollida de 
residus. 

 
 
La Regidora delegada de Medi Ambient diu que les illes queden com estan 
actualment perquè el “porta a porta” hauria de poder-se implantar durant 
l'exercici 2020. Explica que si es detecta que falta algun contenidor no hi ha 
cap problema per valorar-ho, però que en els darrers mesos no ha entrat 
cap petició concreta, que s’hauria valorat conjuntament amb el Consorci de 
Residus. I que molt possiblement, si hi ha illes incompletes, es déu a què no 
hi ha espai en aquella illa o bé a què hi ha illes senceres a poca distància. 
 
 

2. El portaveu del grup municipal del PSC pregunta respecte al procés 
contenciós obert respecte a la fixació del preu d'expropiació de Cal 
Sort. Demana si s'ha produït alguna novetat al respecte que els 
puguin avançar. 

 
 
La Secretària explica que fins al moment no s'han produït novetats en 
aquest procediment contenciós, que va plantejar l'ajuntament l'any 2016 
contra el preu fixat pel Jurat d'expropiació de Catalunya per la finca de Cal 
Sort. 
 
 

3. El Sr. Verdejo pregunta pels furs que es van produir durant la Nit de 
l'Empalme. 

 
 
L'alcalde contesta que només li consta que es va plantejar la queixa per el 
robatori de dos instruments d'un dels grups, però que segons el van 
informar es van acabar recuperant, en tant que va ser un malentès. 
 
 

4. El portaveu del grup del PSC pregunta per la bastida existent en un 
dels edificis de la Plaça del Mercat, i que està generant molèsties i 
queixes dels veïns. 



  

  

 
 
La Secretaria explica que és una bastida muntada sense permís d'obres i 
que ja s'ha obert el corresponent expedient de disciplina urbanística, fent 
arribar el requeriment a la propietat. 
 
 
El tinent d'alcalde delegat d'Urbanisme diu que la notificació d'obertura de 
l'expedient s'ha notificat al promotor, a l’arquitecte, al responsable d’obres i 
a l’empresa que la porta a terme. 
 
 

5. El portaveu del PSC de Cardona diu que se'ls va dir que es 
programaria una reunió amb l'alcaldia per mirar de trobar opcions per 
a solucionar el problema del tram de la Carretera del Miracle. 

  
El Sr. Estruch diu que encara no se'ls ha convocat perquè s’està pendent de 
valoració tècnica, i que es proposarà una reunió quan estigui acabat 
l’informe. 
 
 
 
I no havent-hi altres assumptes que tractar, la Presidència aixecà la sessió 
essent les vint-i-dues hores, de la qual s’estén aquesta acta que, com a 
secretaria-interventora accidental, per a la seva constància i efectes, 
CERTIFICO. 


